

Skolebestyrelsesmøde Skoledistrikt Syd

Tirsdag d. 28. november 2017

Kl. 1900-2100

Mødested: Hørby Skoleafdeling

Referat	
Deltagere	<ul style="list-style-type: none">- Louise Jæger Jeppesen- Anette Hede Michaelsen (Ordstyrer)- Lone Haugaard- Preben Hahn Sørensen- Dan Christiansen (afbud)- Maibritt Ombo- Thomas Kaptain- Mette Hejslet- Ulla Winther- Rene Dehn- Gabriella- Jeppe- Michael Koch Sørensen (fraværende)- Henrik Bruun Nielsen- Mette Boas (referent)- Lars Lundgreen
1. Godkendelse af dagsorden samt punkter til evt. – 5 min.	Princip for skole/hjemsamarbejde evalueres i januar.
2. Økonomi Gennemgang af økonomirapport	Udgiften til vikarer er faldende og har derved haft den ønskede effekt. Der er pt ikke et endeligt overblik over årets resultat. Budgetlægning påbegyndes snarest og bestyrelsen involveres i arbejdet.
3. Årshjul Dette er et opfølgningsspørgsmål fra sidste møde. Arbejdsgruppen bag årshjulet præsenterer et forslag hvorefter der laves drøftelser i mindre grupper. Spørgsmål til gruppearbejdet:	Det besluttes, at årshjulet skal være 2-årig. Det besluttes, at der skal være plads til temadrøftelser. Det besluttes, at årshjulet sættes på til mødet i januar, hvor indholdet godkendes endeligt. Lars indkalder arbejdsgruppe til møde med henblik på at gøre årshjulet færdigt.

<ol style="list-style-type: none"> 1. Hvordan kan årshjulet være med til at understøtte arbejdet med at lave en god skole? 2. Arbejdsgruppen tænker at lave årshjulet gældende for 2 år ad gangen – hvad tænker I? 3. Det foreslås, at der lægges temamøder ind i årshjulet – hvad skal kendetegne et temamøde (indhold/formål) og hvad skal vi bruge temamøderne til? <p>Se vedlagt bilag: "Årshjul"</p>	
<p>4. Synlig dagsorden på Skoleporten</p> <p>På bestyrelsesmødet d. 26. oktober blev der fremsat et ønske om at få et punkt på dagsorden, som handler om at lave dagsorden synlig for forældre og medarbejdere fx Intra eller Skoleporten.</p> <p>Bestyrelsen kan med fordele drøfte hensigten med denne synlighed, fordele og ulemper, m.m.</p> <p>Til orientering henledes opmærksomheden på at referatet er tilgængeligt på Skoleporten sammen med skolebestyrelsens principper.</p>	<p>Punktet er drøftet.</p> <p>Der afholdes afstemning om hvorvidt dagsorden skal være synlig på Intra og Skoleporten eller ej.</p> <p>Der var stemmelighed ved afstemningen og formandens stemme er udslagsgivende jf. Styrelsesvedtægten.</p> <p>Det besluttes, at dagsorden ikke skal synliggøres.</p> <p>Det besluttes, at referatet fremover synliggøres på Intra og Skoleporten.</p> <p>Det besluttes, at Lars udarbejder en følgeskrivelse til forældrene, som en orientering.</p>
<p>5. Dagsordengruppe</p> <p>Der er fremsat et forslag om udvidelse af dagsordengruppen fra Mette Hejslet. Mette vil kvalificere punktet inden der laves en fælles drøftelse og evt. træffes en beslutning.</p> <p>Nuværende praksis:</p> <p>I dag udarbejdes dagsorden af formand og sekretær. Udarbejdelsen af dagsorden tager ca. 1½-2 timer og møderne afholdes primært i tidsrummet 0800-0930 og sekundært i tidsrummet 1500-1700 på hverdagen. Der udarbejdes omkring 10-11 dagsordner i løbet af et skoleår.</p> <p>Dagsorden udarbejdes 1½ uge før et bestyrelsesmøde og udsendes i udgangspunktet 1 uge før mødet.</p> <p>Alle medlemmer af bestyrelsen kan få punkter på dagsorden ved at henvende sig til formanden eller sekretæren.</p>	<p>Punkt drøftet.</p> <p>Det besluttes, at den nuværende procedure for udarbejdelse af dagsorden fastholdes.</p>

<p>Forslag:</p> <p>Forslaget går på om dagsorden skal udvides, så dagsordengruppen fremover får deltagelse af den forældrerepræsentant fra den afdeling hvor det kommende bestyrelsesmøde afholdes.</p>	
<p>6. Forslag om udarbejdelse af princip for lektier</p> <p>Dette er et opfølgningspunkt og der ønskes en drøftelse af om bestyrelsen vil udarbejde et princip for lektier.</p> <p>Punktet indledes med et kort oplæg omkring grundtanken med et princip og et forslag til anvendelse af en principskabelon.</p> <p>Principskabelonen er et forslag fra arbejdsgruppen bag årshjulet. Dette var ikke en del af arbejdsgruppens oprindelige opdrag.</p> <p>Se vedlagt bilag: "Principskabelon"</p>	<p>Punkt blev præsenteret og drøftet.</p> <p>Lars præsenterede en skabelon til udarbejdelse af principper samt model for at illustrere grundtankerne bag arbejdet med et princip.</p> <p>Det blev besluttet, at skabelonen anvendes fremover. Der laves en justering, så punktet om evaluering kaldes "genbesøg". Under dette punkt i skabelonen vil det fremgå at bestyrelsen har mulighed for at noterer sig konkrete områder, som de ønsker at lægge vægt på ifm. genbesøget. Dette fremgår tydeligt af skabelonen.</p> <p>Drøftelsen om hvorvidt der skal laves et princip for lektier udsættes til mødet i januar og kobles evt. princippet om skole/hjem samarbejde.</p>
<p>7. Præsentation af program for dialogmødet m. plads til kommentarer</p> <p>Se vedlagt bilag: Eftersendes efter onsdag</p>	<p>Lars præsenterer programmet for Syd.</p> <p>Det endelig program er ikke fremsendt endnu.</p>
<p>Kort orientering v/ Louise – 5 min.</p>	<p>Louise og Lars deltager i møde med FUF d. 29. november 2017</p>
<p>Kort orientering v/ Lars – 5 min.</p>	<p>Dagsordengruppen lægger op til at dagsorden til mødet d. 6. december ses nedenstående. Dette grundet den korte tid ml. dagens møde og det næste.</p> <p>En enig bestyrelse har nikked "ja" til dette.</p>
<p>Punkter til næste møde – 5 min.</p>	<p>Valg til skolebestyrelsen – synlighed (opfølgningspunkt)</p> <p>Dysleksihandleplan – præsentation af arbejdet</p> <p>Oplæg vedr. distriktstankegangen, synergieffekter, m.m. (LL)</p> <p><u>Punkter til møde i start 2018:</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Erhvervspraktik • Uddannelsesparathed

	<ul style="list-style-type: none">• Genbesøg i princip for Skole-hjem-samarbejdet• Drøftelse vedr. udarbejdelse af princip for lektier
Evt.	Elevrådet tilføjes til maillisten. Fremover laves der et fast punkt på dagsorden; "Nyt fra elevrådet".